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Abstract (en)
[origin: ES8402923A1] The invention relates to a method and device for unclogging the top surface of the tube plate of a steam generator
comprising, in a cylindrical vessel, a bundle of bent tubes of inverted U-shape and connected to a tube plate. The unclogging is achieved by two
water jets under high pressure coming from projection heads and which can be directed towards the tube plate. These two water jets are moved
simultaneously and symetrically with respect to the diametric boundary line of two zones in the form of a semi-circle on the tube plate. At the same
time the detached sludge is removed by aspiration of this sludge throughout the length of the peripheral zone of the tube plate.

Abstract (fr)
Procédé et dispositif de décolmatage de la face supérieure de la plaque tubulaire d'un générateur de vapeur comportant, dans une enceinte
cylindrique (1), un faisceau de tubes (7) cintrés en forme de U renversé et reliés à une plaque tubuiaire (2), dans lequel le décolmatage est obtenu
par deux jets d'eau sous haute pression provenant des têtes (11, 12) et dirigeables vers la plaque tubulaire, ces deux jets d'eau se déplaçant
simultanément et symétriquement par rapport à la ligne diamétrale de délimitation de deux zones en forme de demi-disque de la plaque tubulaire,
dans le même temps, des moyens sont prévus (21) pour évacuer les boues décollées en effectuant une aspiration de ces boues tout le long de la
zone périphérique de la plaque tubulaire.
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